
Technische vragen: 
 
Datum indienen: 28 mei 2025 
 
Datum Politieke Avond: 3 juni 2025 
 
Onderwerp:  Agendapunt 4. van de politieke avond op 3 juni 2025 

Voorbereidende vergadering Rekenkamerrapport Energiebesparingsplicht, 
DoeMee-onderzoek 2024 

 
Toelichting: 
Op 3 juni bespreekt de gemeenteraad van Overbetuwe het Rekenkamerrapport 
Energiebesparingsplicht, DoeMee-onderzoek 2024.  
 
De fractie van GroenLinks Overbetuwe heeft daarover de volgende vragen, deels aan de Rekenkamer 
en deels aan de gemeente.  
 
Vragen: 
 

1. Wat kan gezegd worden over de resultaten die de gemeentelijke accountmanager 
duurzaamheid bedrijven behaalt? 

 
Op pagina 9 staat onderaan bij verwijzing 3: ‘De ODRA geeft aan dat het met de 
energiebesparingstool die recent ter beschikking is gesteld door Omgevingsdienst NL wel inzichtelijker 
te maken is.' Dit gaat dan over gegevens over wie is gecontroleerd, maar niet over kwantitatieve 
gegevens over de bereikte resultaten voor de energietransitie. De ODRA kan deze gegevens dus 
aanleveren.  

2. Gebeurt dat inmiddels?  
3. Wat zijn daarbij de bevindingen? 

 
Op blz. 10 en 11 wordt gesproken over een gevalideerd factsheet, naar aanleiding van het verrichte 
onderzoek. Daarnaast heeft de Rekenkamer zelf bij zover de gemeentelijke organisatie als de ODRA 
informatie opgevraagd, waarbij bleek dat de cijfers van het factsheet niet te herleiden waren. 

4. Is onderzocht, door de rekenkamer of de gemeente, waar de verschillen bij de resultaten van 
toezicht en handhaving vandaan komen? 

5. Is onderzocht hoe deze data zodanig kan worden bewaard dat deze eenduidig te 
reproduceren is?  

 
Op blz. 12 wordt door de Rekenkamer gesteld dat vragen over toezicht en handhaving op de 
energiebesparingsplicht wel gesteld zouden zijn, maar niet zijn terug te vinden in het 
raadsinformatiesysteem.  

6. Op welke andere manieren heeft de Rekenkamer naar deze informatie gezocht? 
7. Hoe is de gemeente daarbij behulpzaam geweest? 

 
Bij de conclusies op blz. 13 wordt bij het vierde punt gesproken over het besparingspotentieel van 
bedrijven. 

8. Hoe kunnen gemeente Overbetuwe in beeld krijgen welke mogelijkheden voor 
energiebesparing er bestaan voor bedrijven en organisaties in onze gemeente? 

 
Gelieve hierop zo spoedig mogelijk een antwoord te geven. 
 
Indiener/fractie: Hanneke Bruinsma, GroenLinks Overbetuwe 
 
Antwoord(en) ambtelijke organisatie: 
 

1. Er is een beeld opgebouwd van de grootverbruikers binnen de gemeente en hun 
(toekomstige) knelpunten met betrekking tot netcongestie. In overleg met bedrijven, 
netbeheerder en andere stakeholders zoals de Omgevingsdienst Regio Arnhem (ODRA) en 
het Regionaal Expertisecenteam Energie (REE) worden maatregelen verkend om vraag en 
aanbod van energie beter op elkaar af te stemmen. Daarnaast is met bedrijven en andere 



samenwerkingspartners zoals buurgemeenten, GMR en ORDRA afstemming over 
ontwikkelingen en maatregelen rondom energietransitie en circulaire economie. Hierdoor 
wordt kennis gedeeld, partijen aan elkaar gekoppeld en kunnen belemmeringen weggenomen 
worden. Hierbij is aandacht voor een gepaste rolneming vanuit de gemeente.  
 

2. Zoals ook in het Rekenkameronderzoek beschreven deelt de ODRA de lijst van bedrijven 
waar een EML controle gepland staat. De accountmanager bedrijven en de accountmanager 
duurzaamheid bedrijven reageren hierop met actualiteiten voordat de controles daadwerkelijk 
ingepland worden. Voor zover bekend wordt met ons geen informatie gedeeld op basis van de 
landelijke tool.  

 
3. Zie vraag 2.  

 
4. Hierover heeft afstemming plaatsgevonden tussen ODRA en de gemeente. De vraag in de 

enquête van een tijd terug is wisselend geïnterpreteerd en in sommige gevallen breder dan 
alleen de EML controles. Hierdoor is verwarring ontstaan. Ook is niet op dezelfde manier een 
her controle meegenomen in de aantallen. Naast EML worden ook andere energiecontroles 
uitgevoerd. Zie voor een verdere toelichting ook de website van de ODRA.  
 

5. Hierover is regelmatig afstemming tussen ODRA en gemeente.  
 

6. In het gesprek over het rekenkamerrapport heeft de onderzoeker aangegeven dat hij heeft 
gezocht in het Raadsinformatiesysteem van de gemeente Overbetuwe. Hier is niks terug te 
vinden op zoektermen zoals informatieplicht. De Raad is wel periodiek geïnformeerd over de 
resultaten en jaarplannen van de ODRA, waaronder energiecontroles. Over het proces is 
mondeling informatie uitgewisseld tussen Rekenkamer en gemeente.  
 

7. Zie vraag 6.  
 

8. Het energiebesparingspotentieel gaat verder dan alleen de EML maatregelen. Hierin heeft de 
accountmanager duurzaamheid bedrijven een rol, zoals ook toegelicht bij vraag 1. In het 
programma duurzaamheid dat Q1 2026 wordt voorgelegd voor besluitvorming wordt ook een 
lokale energiestrategie opgenomen, met de energiemix in 2050. Hierin worden bedrijven ook 
meegenomen.  

https://www.odregioarnhem.nl/kennisbank/energiebesparende-maatregelen/
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